
 

DAGSORDEN 

Skolebestyrelsesmøde  

12. september 2024 

17.00 – 20.00 inkl. forplejning 

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Jacob Maymann, Julie Sommer, 

Kasper Vinther (afbud), Maria Klarskov Andersen, Marie 

Teglhus Møller, Sara Glahn 

 

Repræsentant fra lokalrådet: Ann-Christin Sommer (afbud) 

 

Medarbejderrepræsentanter: Susanne Sandager (afbud), 

Lasse Hagstrøm 

 

Elevrepræsentanter: Magne Valdemar Bæk Askov, Marius 

Müller Hunnerup Pedersen 

 

Ledelsesrepræsentanter: Nicolai Schlüter, Michael Møller-

Larsen, Mette Høg Madsen (afbud)  

  

Mødeleder:  

Marie / Nicolai 

Referent:  

Julie 

 

 

 

17.10 – 17.15 Nyt fra Elevrådet 

Eleverne informerer om nyt fra elevrådet m.m. 
 
Der har været møde i elevrådet, og her er 
pjecen omkring forventninger diskuteret. Især 
forventningen om påklædning efter vejret gav 
anledning til diskussion. 
 
Der er valgt en ny næstformand. Tillykke til 
Marius Müller Hunnerup Pedersen fra 9.A, og 
velkommen til bestyrelsen. 

 

v/Magne 



17.15 – 17.20 Nyt fra personalegruppen 

Medarbejderne informerer om nyt fra 
personalegruppen. 
 
Der er fortsat problemer med konfrontatorisk 
kommunikation fra forældre. Det skaber dårligt 
arbejdsmiljø og er en stor belastning. Dette 
gælder især i udskolingen. 
 
Der skal tages flere og flere særhensyn til 
enkelte børn i fx idræt. Der er mange elever, der 
har brug for særaftaler. Det skaber uro og 
frustrationer i lærergruppen. 
 
Det har været en kaotisk start på 7. årgang, 
som har udfordringer med at finde ud af 
rammerne omkring de nye klasser og 
sammensætningen af elever. Der bruges meget 
energi på at skabe ro og struktur, og der er 
unødvendigt mange konflikter fx i forbindelse 
med elever, der skal aflevere deres telefon, fordi 
skolen er mobilfri. 
 

v/ Susanne og 
Lasse 

17.20 – 17.25 Nyt fra ledelsen 
 
7. årgang fylder meget i både lærergruppen og i 
ledergruppen. 
 
Året er startet med to langtidssygemeldinger. 
De to er heldigvis på vej tilbage. Én yderligere 
har sygemeldt sig. Der arbejdes på at finde en 
holdbar, men også midlertidig løsning, indtil en 
raskmelding foreligger. 
 
Personale og ledelse skal holde pædagogisk 
dag, hvor temaet er psykologisk tryghed i 
arbejdsfællesskabet og sammensætning af 
rammer i hverdagen. 
 
I FO’en er der temadag i personalegruppen, 
hvor der skal tales om børnesyn. Hvad vil FO’en 
gerne stå for? 
  
Brobygningen skal styrkes og der skal skabes 
en mere glidende overgang mellem børnehave 
og skole. Der har været et fællesmøde ml. 
skolens personale og børnehaverne. 
 
Børnegrupperne forandrer sig, og FO’en skal 
være omstillingsparat i forhold til, at der fx er 
stor forskel på de børn, der ankommer til mini-
FO. Det koster en del ressourcer. 
 

V/ Nicolai, Mette og 
Michael 



17.25 - 17.35 Status på økonomi 
 
Økonomien ser ud til at holde, og det forventes, 
at regnskabet går i nul. 
 
Lige nu ser det ud til, at der sker en ekstra 
tildeling på 300.000 kr. næste år, men pga. 
regulering i elevtallet kan der ske en 
efterregulering. 
 
Der er budgetforhandlinger i kommunen i 
øjeblikket.  
 

v/Nicolai 

17.35 - 17.45 Godkendelse af møderække for dette skoleår 
Der er planlagt møder på følgende datoer: 
12/9, 8/10, 21/11, 13/1, 18/2, 26/3, 29/4, 2/6 
 
Møderækken blev godkendt. 
 

v/Nicolai 

17:45 – 18:00 
 

Status på valg til bestyrelsen 
 
Der meldte sig tre interesserede kandidater til 
den ledige plads i skolebestyrelsen. Den ene 
trak sig dog, og de to resterende blev enige om 
en fordeling. Nyt medlem af bestyrelsen er 
derfor Zandra Pihl, som er mor til en pige i 2. 
klasse og en dreng i 8. klasse. Martin Knudsen, 
som er far til en dreng i 6. klasse, er suppleant. 
Velkommen til bestyrelsen. 
 

 

18:00-18.30 Forventningsafstemningsfolder 
 
Forventningsfolderen er blevet taget op på 
blokmøder, i FO-regi og i elevrådet. 
 
Elevrådet er ikke begejstrede for kommentaren 
omkring påklædning. 
 
Herefter drøftede vi folderen i bestyrelsen. Et 
arbejde med forventninger er helt sikkert et 
arbejde, vi som bestyrelse gerne vil bakke op. 
Det er dog stadig uklart for os, hvilken slags 
folder der er tale om. Skal folderen indeholde 
skolens forventninger til forældrene og være et 
redskab til tydeligt at vise, hvad der forventes af 
en som forælder, samt hvad man kan forvente 
som forælder, så er det en folder, der skal 
udarbejdes af personalet og ledelsen. Hvis 
folderen skal være mere værdibaseret og 
indeholde overvejelser over, hvilke 
forventninger vi med rimelighed kan have til 
hinanden, så vil skolebestyrelsen meget gerne 

 



gå ind i arbejdet og involvere forældregruppen 
på et møde i forældreforum. 
 
Skolebestyrelsen beder ledelsen om at tage 
folderen med retur til personalet for en grundig 
drøftelse af, i hvilken af de to retninger man 
ønsker at gå, så vi kan imødekomme de behov, 
der er i personalegruppen. Det videre forløb for 
folderen drøftes på næste møde, når retningen 
er afklaret. 
 
Det skal understreges, at bestyrelsen meget 
gerne bakker op om et arbejde med 
forventningsafstemning. 
 

18.30-18.45 Præsentation af bekendtgørelse om fremme af 
god orden i folkeskolen 
 
Nicolai gennemgik bekendtgørelsen. 

 

v/Nicolai 

18.30-19.30 Princip for fælles arrangementer for eleverne i 
skoletiden, lejrskoleophold, udsendelse i praktik 
mv. 
 
Vi tager hul på drøftelserne for princip om 
fællesarrangementer i skoletiden – herunder 
lejrskoler. 
Til inspiration er her link til vejledning om 
lejrskoler: 
https://www.retsinformation.dk/eli/mt/1999/12 
 
Og link til skolens gældende princip om 
lejrskoler: 
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aul
a.dk/files/arkiv/Download_filer/12%20Lejrskole.
pdf 
 
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aul
a.dk/files/arkiv/Download_filer/12-
1%20Lejrskole%20-%20anbefalinger%20-
%20gode%20r%C3%A5d.pdf  
 
Bestyrelsen bakker op om, at alle lejrskoler på 
Bjørnehøjskolen foregår indenfor landets 
grænser. 
 
Bestyrelsen bakker op om, at lejrskolen i 5. 
klasse udvides fra to til tre overnatninger. 
 
Til næste gang gennemgås skolen ”Princip for 
lejrskole” og ”Gode råd til forældre om lejrskole”. 
De to dokumenter revideres og sammenskrives. 
Marie og Nicolaj laver et oplæg, som 

v/alle 

https://www.retsinformation.dk/eli/mt/1999/12
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/12%20Lejrskole.pdf
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/12%20Lejrskole.pdf
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/12%20Lejrskole.pdf
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/12-1%20Lejrskole%20-%20anbefalinger%20-%20gode%20r%C3%A5d.pdf
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/12-1%20Lejrskole%20-%20anbefalinger%20-%20gode%20r%C3%A5d.pdf
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/12-1%20Lejrskole%20-%20anbefalinger%20-%20gode%20r%C3%A5d.pdf
https://bjoernehoej.aula.dk/sites/bjoernehoej.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/12-1%20Lejrskole%20-%20anbefalinger%20-%20gode%20r%C3%A5d.pdf


præsenteres for MED-udvalget, inden 
godkendelse i bestyrelsen. 
 

19.30-19.50 Forældreforum 
 
Forældreforum planlægges, når det er afklaret, i 
hvilken retning arbejdet med 
forventningsfolderen skal bevæge sig. 

 

v/Marie 

 

 

Punkter til kommende møder: 

 

Forældreforum 
Forventningsfolder 
Princip for lejrskole, når det er gennemgået på et MED-udvalgsmøde. 
Mellemformer – muligheder på Bjørnehøj 
 

 


